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KÖZÉTKEZTETÉS • Külsős céget keres a város 

Veszély vagy anyagi 
lehetőség?
BOROS TAMÁS - BÍRÓ DÁNIEL

 Magánkézbe adná a kö-
zétkeztetési szolgáltatást a 
hódmezővásárhelyi önkor-
mányzat és a helyi többcélú 
kistérségi társulás. Az uniós 
közbeszerzési értesítőben 
megjelent felhívás szerint 
évi 1,6 millió adag étel el-
készítését és a Bajcsy-Zsi-
linszky utcai főzőkonyha 
fejlesztését bízná a majdani 
nyertes vállalkozásra.
 Szeptember 14-én sajtótájékoz-
tatót tartott a helyi Fidesz-KDNP 
szervezete a témáról. Benkő Zsolt 
ezen elmondta, ami most történik a 
város cégeivel, a közszolgáltatások 
kiszervezése, az pont ellentétes az 
eddigi gyakorlattal. 
Benkő azt is hozzátette, hogy azért 
fontos a cégek városi kézben ma-
radása, mert így a városnak a szol-
gáltatásai tekintetében saját kézben 
marad az ellenőrzés, a kontroll joga, 
így gyarapodhat a város vagyona és 
megmarad a döntési felügyelet az 
árak, díjak kialakításában is.
Márki-Zay Péter polgármester a 
sajtótájékoztatón elhangzottakra 
a Vásárhelyi TV Időben című mű-
sorában azt felelte, hogy a gyere-
keknek és a városnak is előnyösebb 
egy versenyben győztes profi cég 

szolgáltatása. Azt is elmondta, hogy 
egy évvel ezelőtt egy olyan ajánlatot 
tettek, amely 30-40 millió forinttal 
olcsóbbá tenné a közétkeztetést. A 
város azonban nem megy bele olyan 
szerződésbe, amelynek megkötését 
nem előzi meg verseny.
Az általa elmondottakat azzal in-
dokolta, hogy bérleti díjat, iparűzé-
si adót fizetne egy külsős cég, és 
ugyanúgy az állami normatívából 
oldaná meg az étkeztetést, mint az 
önkormányzat jelenleg. Ezen felül 
a győztes pályázónak bérelnie kell 
az 1800 adagos főzőkonyhát, sőt 
fejlesztést is végre kell hajtania. A 
polgármester hangsúlyozta, bárki 

pályázhat, Fideszhez köthető cégek 
is. A remélt bevételből akár utcafel-
újításokra is lehetne költeni.
Meglátása szerint ráadásul profib-
bak a menedzsmentben az ilyen cé-
gek, mint az önkormányzatiak.
A szigorú menza szabályok, még ha 
alapvetően néhol jók is, de nehezítik 
a szolgáltatást, mondta Márki-Zay 
Péter. A gyerekek így még több zöld-
séget, gyümölcsöt, halat ehetnének. 
Ha olyan cég nyeri a pályázatot, 
amely már sok tízezer embert ét-
keztet, annak szolgáltatása a város 
számára is elfogadható lehet, hang-
súlyozta a városvezető. 

A VÁROSNAK VAGY EGY KÜLSŐS CÉGNEK KELLENE-E AZ EBÉDET ADNI AZ ISKOLÁSOKNAK? 
(KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

TOP PLUSZ • Jelentősen megcsappanna 
Hódmezővásárhely támogatása

Pénzosztás  
„projektalapon”

BOROS TAMÁS

 Hódmezővásárhely an-
nak ellenére kap kevesebb 
összeget az uniós fejlesz-
tésekből, hogy a megye, 
amely ezek szétosztásá-
ról dönt, 73 milliárd forint 
helyett immár 86 milliárd 
odaítélésére lesz jogosult 
az úgynevezett Terület-, és 
Településfejlesztési Ope-
ratív Program Plusz (TOP 
Plusz) programon belül. 
Szabó János alpolgármester 
ezt a Vásárhelyi TV Időben 
című műsorában nyilatkozta 
szeptember 8-án.
 Az alpolgármester elmondta: er-
ről a városvezetés a Csongrád-Csa-
nád Megyei Önkormányzattal 
tárgyalt Szegeden. Az azóta megsza-
vazott  tervezet szerint Hódmezővá-
sárhely a teljes összegből 6 milliárd 
forintot kap. Ahogy Szabó elmondta, 
a városnak képviseletében jelen lé-
vőknek ebbe nem volt beleszólása.
Az uniós fejlesztések másik nagy 
vesztese Szeged, mondta Szabó. A 
két város egyébként nem szavaz me-
gyei listára, nem küld képviselőket a 
megyei közgyűlésbe, lévén megyei 
jogú városok. Ezért is egyenlőtlen, 

hogy fontos fejlesztési pénzek ke-
rültek ennek ellenére a megyéhez.
Szeged rendelkezik a megyei lakos-
ság 40%-ával, de míg korábban a 
településfejlesztési pénzekből 46%-
nyit kapott, most 9,5%-ot. Makó 
a lakosság 5%-ával rendelkezik, a 
pénzek 11%-át kapja. Ennek persze 
lehet olyan olvasata, hogy a kis tele-
püléseket kell felhozni, ám ez akkor 
is nagy aránytalanság, hangsúlyozta 
az alpolgármester. Mórahalom pél-
dául 5 milliárd forintnyi forráshoz 
fog jutni, Hódmezővásárhely 6 
milliárdhoz. Kecsegtették a város 
delegációját egy tartalék hálóval, 
amely alapján 1,3 milliárd forintot 
visszakaphatnának, de ez termé-
szetesen egyelőre csak lehetőség, 
és ez az összeg lenne az, amit tavaly 
év végén a város nem kapott meg. A 
TOP Plusz pénzt ökológiai fejleszté-
sekre, a digitalizációra, a kiszolgáló 
városra lehetne fordítani, a lakosság 
megtartásának nyithatna utat, de 6 
milliárd forint erre kevés.
A megyei vezetők a pénzelosztás 
ezen megoldása mellett nem tudtak 
semmilyen szakmai érvet felhozni, 
mesélte el Szabó. A város ezt a meg-
oldást, az indoklás teljes hiányával, 
elfogadhatatlannak tartja.

Folytatás a 3. oldalon

ARÁNYTALAN UNIÓS FORRÁSELOSZTÁSOK A MEGYÉBEN?

ELŐVÁLASZTÁS • Több lépcsőből álló támadás érte a rendszert

Szeptember 20-án 
kezdődött a szavazás
BOTTYÁN RÓBERT

 Eredetileg szeptember 18-
án kezdődött volna az ellen-
zéki előválasztás, azonban 
néhány órával később leál-
lították, informatikai táma-
dásra hivatkozva. A szavazás 
20-án reggel indult újra.

 Az Országos Előválasztási Bizott-
ság tájékoztatása szerint a válasz-
tók tömegei mellett más valakik is 
érdeklődtek az előválasztás iránt: 
tömeges terhelés érte a háttérrend-
szert. Nem sima túlterhelés, vagy 
jól ismert támadási formák, hanem 
egy összetettebb, több lépcsőből 
álló visszaélés történhetett. Az 
előválasztás folytatása a jelenlegi 

formában nem pontosan felmérhető 
technikai kockázatokat hordozott, 
ezért leállították. 
Az előválasztás az eredeti terveknek 
megfelelő formában 2021. szeptem-
ber 20-án, hétfőn 8 órakor folytató-
dott.

Folytatás a 2. oldalon
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HELYBEN.HU • Sok magyar nagyobb drágulást érez a hivatalosnál

Így érezzük az áremelkedést
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Ruházkodáson, nyara-
láson és a szórakozáson is 
spóroltak, sőt sokan felélték 
megtakarításaikat egy hazai 
felmérés szerint, mert ak-
kora árdrágulást érzékeltek 
a magyarok. Miközben a hi-
vatalos statisztika 5 százalé-
kos inflációt mért, egy nem 
reprezentatív, nem hivata-
los felmérésen a válaszadók 
szerint 13 százalékkal nőttek 
az árak egy év alatt.
 A hivatalos jelentések szerint a 
fogyasztói árak augusztusban csak-
nem 5 százalékkal magasabbak vol-
tak, mint egy évvel ezelőtt. Egészen 
precízen 4,9 százalékos drágulást 
mutatott ki a közelmúltban a Köz-
ponti Statisztikai Hivatal, ami ön-

magában is jelentős, de a fogyasztók 
ennél sokkal drámaibb pénzromlást 
érzékelnek. Mindez azért sem külö-
nös, mert az élelmiszerek ára hiva-
talosan is 3,7 százalékkal, ezen belül 
az étolaj 30,6, a munkahelyi étkezés 
9,2, a margarin 9,1, a baromfihús 
8,9, a liszté 8,2, a büféáruké 7,2, az 
éttermi étkezésé 7,0 százalékkal 
emelkedett.

Eltérő inflációs adat-
érzékelés

 A tapasztalat azt mutatja, hogy 
a statisztikát az „emberek” a saját 
bőrükön a hivatalostól eltérően ér-
zékelik. Ezért a helyben.hu felkérte 
Magyarország legnagyobb, lakcí-
men alapuló közösségi oldala, a Mi 
utcánk szerkesztőit, hogy a több 
tízezer felhasználójuk véleményé-
re alapozva vizsgálják meg, hogy a 

lakosság érzékelése szerint milyen 
mértékű lehet a hazai infláció. A fel-
mérésből kiderült, hogy a vásárlók 
szerint – szemben a KSH egyéb-
ként jelentős 4,9 százalékos pénz-
romlásánál sokkal nagyobb – 13,4 
százalék. A felmérésben résztvevők 
65 százaléka ugyanis legalább 10 
százalékos forintgyengülést érzékel. 
A felmérés szeptember 3 és 6 között 
összesen 969 válaszadó vett részt.
A bevásárlók úgy látják, hogy az 
élelmiszerek ára az átlagnál is job-
ban nőtt, ezen belül a zöldség és a 
gyümölcs extrém módon drágult. De 
durván nőtt az üzemanyag, illetve az 
építőanyag ára is.
Az infláció a megkérdezettek 10 
százaléka számára napi problémát 
okoz, míg a válaszolók 53 százaléka 
érzékelte, hogy sokkal többet fizet a 
boltokban, s csupán 11 százalék kö-
zölte, hogy az infláció nem befolyá-
solja az életszínvonalát. A kutatást 
végzők az egyes országrészek között 
nem érzékeltek eltérést. Viszont a 
pénzromlásra eltérő módon reagál-
tak az emberek.

Változó vásárlási szokások 
és takarékoskodás

 A járvány és az infláció ugyanis 
alaposan megváltoztatta a fogyasz-
tói szokásokat. A megkérdezettek 
62 százaléka kevesebbet költ ru-
házkodásra, 48 százaléka a nyara-
láson spórolt; rövidebb időre, vagy 
egyáltalán nem ment nyaralni. 45 
százalék a szórakozásra, illetve a 

AZ EMBEREK NAGYOBBNAK GONDOLJÁK AZ INFLÁCIÓT A HIVATALOS ADATOKNÁL 
(FORRÁS: HELYBEN.HU)

ESŐBEN IS SOKAN ÁLLTAK SORBA, HOGY SZAVAZHASSANAK. 

A HELYBEN.HU KISZÁMOLTA, MENNYIT DRÁGULT AZ OLCSÓ ÉTELNEK SZÁMÍTÓ LECSÓ EGY 
CSALÁD SZÁMÁRA

kultúrára költ kevesebbet. 33 száza-
lék viszont egyszerűen feléli a meg-
takarítását, és nem tud félretenni 
egy nehezebb időszakra. 
A növekvő árakhoz úgy alkalmaz-
kodik a magyarok 66 százaléka, 
hogy olcsóbb dolgokat vásárol, vagy 
takarékoskodik, még a vízzel is. A 
fővárosban élők 43, a vidékiek 28 
százaléka leteszi az autót, és inkább 
a tömegközlekedést választja. Több-
letmunkát vállal a megkérdezettek 
34 százaléka, kevéssé fűti fel a lakást 
36 százalék.

Arra a kérdésre, hogy a nehéz hely-
zetben kire lehet Magyarországon 
támaszkodni, a megkérdezettek 53 
százaléka a rokonokat, 29 százalé-
ka a barátokat, 11 százaléka pedig a 
szomszédokat említette. Az önkor-
mányzatokra, a kormányra, vagy 
a bankokra a megkérdezetteknek 
csupán 4 százaléka szerint lehet 
számítani.
A lecsó elkészítésének ára például 
2015 óta több mint a duplájára emel-
kedett. (helyben.hu) 

Folytatás a címoldalról

 A leállítást követően Márki-Zay 
Péter azt kérte az előválasztóktól, 
hogy ne veszítsék el türelmüket, lel-
kesedésüket, mindenképpen adják 
le szavazatukat, vigyenek el minél 
több embert. Arról beszélt, támo-
gassák a konszenzusos jelölteket, 
„akik képesek a bizonytalanokat 
megszólítani jövőre és le tudja vál-
tani a fideszes jelöltet. A 2022-es 
választás a 2021-es előválasztá-
son dől el” – zárta gondolatait a 
miniszterelnök-jelölt és a Csong-
rád-Csanád megyei négyes körzet 
képviselőjelöltje.
Dr. Kis Andrea, választókerületi fe-
lelős a Vásárhelyi Médiacentrumnak 
elmondta, 8 órakor nyílt meg hétfőn 
a sátor a Kossuth téren, az infor-
matikai rendszer gördülékenyen 
működik. A csapadékos idő dacára 
nagy az érdeklődés, de mindenki tü-
relemmel várja, hogy sorra kerüljön. 
A személyes szavazáshoz személyi 
igazolvány, lakcímkártya szükséges, 
majd az azonosítás után kapjuk meg 
a szavazólapot.

Dr. Kis Andrea szeptember 20-án 
reggel felhívta rá a figyelmet, hogy 
a hétvégi leállás miatt két nappal 
meghosszabbították az előválasz-
tást. Az Országos Előválasztási Bi-
zottság szeptember 20-án reggel 
azt közölte, hogy törekszenek arra, 

hogy az összes szombati és vasár-
napi szavazóponthoz pótalkalom 
valósuljon meg a hosszabbításnak 
köszönhető két plusz napon. Az 
előválasztás így szeptember 27-én 
és 28-án is folytatódik, illetve feje-
ződik be. 

NAGY-BRITANNIA • A kétszer oltottaknak 
nem kell teszt októbertől

Csak a vörös 
besorolás marad
SOÓS KATA

 Október elejétől nem kell 
koronavírus-tesztet elvé-
geztetniük az angliai be-
utazás előtt azoknak, akik 
mindkét oltási dózist meg-
kapták – jelentette be szep-
tember 17-én Grant Shapps 
brit közlekedési miniszter.
 Az intézkedés október 4-én lép 
életbe azok számára, akik nem a brit 
kormány által a vörös – vagyis a leg-
magasabb járványkockázatú – kate-
góriába sorolt országokból utaznak 
Angliába. Shapps a Twitteren közzé-

tett tájékoztatásában közölte azt is, 
hogy egy későbbi októberi időpont-
tól az angliai érkezés után sem kell 
PCR-tesztnek alávetniük magukat a 
nem vörös besorolású országokból 
érkezőknek, hanem elégséges lesz 
egy sokkal olcsóbb gyorsteszt.
A miniszter bejelentette azt is, hogy 
október 4-től megszűnik a zöld és 
a sárga járványkockázati besorolás 
– az utóbbiba tartozik jelenleg Ma-
gyarország is -, és csak a vörös kate-
gória marad meg. A vörös kategórián 
kívüli országokból így egyszerűbbé 
válik az angliai beutazás – hangsú-
lyozta Shapps. 

OKTÓBERTŐL KÖNNYEBBEN LEHET BUDAPESTRŐL LONDONBA UTAZNI (ILLUSZTRÁCIÓ)

ELŐVÁLASZTÁS • Több lépcsőből álló támadás érte a rendszert

Szeptember 20-án 
kezdődött a szavazás
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Városunk

TOP PLUSZ • Jelentősen megcsappanna 
Hódmezővásárhely támogatása

Pénzosztás  
„projektalapon”

Folytatás a címoldalról

 Azóta a megyei közgyűlés el is 
fogadta a városoknak kiosztott fej-
lesztési forrásokat.
Gémes László, a Csongrád-Csanád 
Megyei Közgyűlés elnöke a Sze-
ged TV-nek tagadta, hogy politikai 
alapon történt volna a fejlesztési 

források elosztása. Azt mondta, a 
pénzosztások projekt alapon tör-
ténnek, ezért kap Makó például jóval 
magasabb összeget. A megyei ön-
kormányzat azt is írta, amennyiben 
további források nyílhatnak meg a 
megye számára a TOP Plusz forrás-
ból, a két megyei jogú város forrásai 
felülvizsgálatra kerülnek. 

BERUHÁZÁSOK • Játszótéri eszközöket is kapnak az intézmények

Óvodafelújítások 
indultak Vásárhelyen

MUNKATÁRSUNKTÓL

 6 óvoda felújítása zajlik 
párhuzamosan Hódmező-
vásárhelyen, egy hetedikre 
pedig még várják a pályázók 
ajánlatait. A nagyszabású 
intézmény-korszerűsíté-
si és karbantartási projekt 
részeként megújult a Szent 
István utcai óvoda is.
 Az intézmény többször beázott 
az elmúlt időszakban, a kivitelező 
versenyt futott az idővel, ezért pró-
bálták meg a nyári szünet alatt elvé-
gezni a munka jelentős részét, hogy 
az óvodai foglalkozások amennyire 
lehetséges, zavartalanul folyhassa-
nak tovább a szeptemberi évkezdés 
után is.
Az óvoda zárva volt és kihasználtuk 

ezt az időszakot, a kivitelező nagyon 
jól tudott haladni - mondta a Vá-
sárhelyi Televíziónak Kőfalvi Ágnes 
műszaki ellenőr, projektmenedzser. 
- A teljes ereszcsatornát kellett rend-
be tennie, a tető gerincét, nagyon sok 
helyen hiányoztak cserepek, ami a 
beázást is okozta.
A Magvető utcai óvodán több másik 
intézménnyel együtt jelenleg is dol-
goznak a kivitelezők. Ott a fagykáros 
terasz felújítása és a Szent István ut-
cai létesítményhez hasonlóan, beá-
zási gondok elhárítása zajlik, nagy-
jából 11 millió forintos értékben.
Két komolyabb összeget fordítot-
tunk idén az óvodákra - mondta a 
tévének Márki-Zay Péter. - Az egyik 
épületekre ment és ennek volt az 
egyik kész projektje a Szent István 
utcai óvoda. Tetőablakok cseréje, az 
eresz csatorna javítása, a tető javítá-

TÖBB MINT 10 MILLIÓ FT-OT KÖLTENEK ÖSSZESEN JÁTÉKOKRA AZ ÓVODÁKBAN

TURIZMUS • Az 5 napos EB miatt rombolták le 2016-ban a vendégházakat

Hogyan „gatyásodott” le a kemping
B. D.

 45 évig senkit nem zavart 
Hódmezővásárhelyen a bel-
városi kemping, de most, 
hogy újranyílt, éles kriti-
ka fogalmazódott meg vele 
szemben. Utánajártunk, mi-
lyen volt a korábbi megítélé-
se, és mit várnak tőle jövőre.
 – A korábbi kemping évtizedeken 
át működött és visszajáró külföldi 
vendégeket fogadott. Találtam olyan 
listát, melyen angol, skandináv, olasz 
vendégek is megfordultak, de a leg-
többen Németországból és Hollandi-
ából jártak vissza rendszeresen. Persze 
magyar vendégek is látogatták, és 
több, egész évben letelepített lakókocsi 
állt a területen – nyilatkozta lapunk-
nak Katona Zsolt, a Hód-Fürdő Kft. 
ügyvezetője, akit annak kapcsán 
kerestünk meg, hogy Cseri Tamás 
fideszes önkormányzati képviselő 
igen éles kritikát fogalmazott meg 

az újranyílt belvárosi kempinggel 
kapcsolatban. A politikus szerint 
az ott kiteregetett gatyák nem szép 
látványt nyújtanának a tram-train 
utasainak.
Az 1971-ben létrehozott kemping 
45 éven át senkinek nem zavarta 

a szemét, azonban a Hódmezővá-
sárhelyen 2016-ban rendezett – 
egyébként öt napos – Junior Úszó 
Európa-bajnokság miatt lebontot-
ták, hogy a helyén parkolót alakít-
sanak ki.
Korábban a város büszkesége is volt 

– legalábbis a kormány hivatalos 
honlapjának 2013-as bejegyzése 
szerint. Akkor a Nemzetgazdasági 
Minisztérium turisztikáért felelős 
helyettes államtitkára Nemzeti Ta-
núsító Védjegyet adományozott a 
hódmezővásárhelyi kempingnek.
Egy 2015 júniusában ott éjszakázó 
blogger részletes beszámolót írt a 
kempingben tapasztalt körülmé-
nyekről. Például szerinte a felújított 
konyha nagy és pöpec volt, és ösz-
szességében teljesen elégedett volt a 
szolgáltatás színvonalával.
A vásárhelyi vízmű korábbi vezető-
je, Harmat Péter 2017-ben azt írta, 
legnagyobb vonzereje abban rejlett 
a külföldi vendégek számára, hogy a 
város központjában, egy meleg vizű 
strandfürdő mellett helyezkedett el. 
Sokoldalú kikapcsolódási lehetősé-
get kínált még rossz idő esetén is.
– Eddig egy házaspár jött Németor-
szágból és október első napjaira be-
jelentkezett egy másik, szintén német 
pár. A kempingnek igazán jövő nyáron 

kell megmutatnia, mit lendít gazdasá-
gilag a létesítményen. Addig elvégez-
zük a növénytelepítést, komfortosabb 
környezet várja majd a vendégeket. 
Folyamatosan hívnak kempinges 
egyesületek, akik csapatosan szeret-
nének eljönni 2022 nyarán – tette 
hozzá Katona Zsolt. Ami a további 
vendégkört illeti, az ügyvezető el-
mondta, az őszre már 3 csapat leadta 
az edzőtábori foglalását és a magyar 
úszó válogatott is követni fogja őket.
A polgármesteri hivataltól lapunk 
megkérte a nyári vendégéjszakák 
adatait, amiből jól látszik, a tavalyi 
forgalom idén megduplázódott a 
vásárhelyi szállásadóknál. Júliusban 
és augusztusban is meghaladta a 8 
ezret a városban lejelentett vendé-
géjszakák száma, ami azt jelenti, 
hogy 2019-nél, tehát a járvány előtti 
évnél is jobb eredményeket produ-
kált a vásárhelyi turizmus a nyár 
derekán. 

A NÖVÉNYTELEPÍTÉS UTÁN KOMFORTOSABB LEHET A TERÜLET

sa ugyan egy kisebb összeg, másfél 
millió Ft, de egy 26 millió Ft-os, hét 
telephelyet érintő felújítás sorozat-
nak az első elkészült átadható része. 
A további hat óvodában is hasonló 
felújítások lesznek, egy foglalkozta-
tó csoport szoba készül a Pálffy utcai 
óvodában, a Magvető utcában egy új 
terasz.  Egészségesebbé, élhetőbbé, 
energetikailag hatékonyabbá és biz-
tonságosabbá tesszük az óvodáin-
kat, ahová 840 vásárhelyi gyermek 
jár. 
Van egy másik része is ennek a 
programnak - tette hozzá a polgár-
mester. Több mint 10 millió Ft-ot 
költünk az óvodák udvarában elhe-
lyezett játszótéri eszközökre. Itt a 
Szent István utcában egy rugós já-
tékot és egy kétüléses hintát kapnak 
a gyerekek, ennek értéke egyébként 
840 000 Ft. 

A MEGYEI JOGÚ VÁROSOK LAKÓI NEM VÁLASZTHATJÁK MEG A MEGYEI KÖZGYŰLÉS TAGJAIT, 
DE RÓLUK MÉGIS DÖNTHET A TESTÜLET   
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SZOLGÁLTATÁS • Csekély az esély arra, hogy megmarad a Kölcsey 
utcai kisposta

Úgy tűnik ősszel bezár 
az újvárosi posta
BOROS TAMÁS

 Október 29-ével a Hód-
mezővásárhely, Kölcsey 
utcai szolgáltató helyet 
üzemeltető postapartner 
felmondta a Magyar Postá-
val az együttműködést. Ezt 
a Hódpressnek megerősí-
tette az eddigi üzemeltető, 
továbbá a Magyar Posta Zrt, 
illetve a hódmezővásárhelyi 
önkormányzat is.
 Az eddigi üzemeltető nem tud-
ja már fenntartani a helyet, és bár 
ajánlottak egy közeli ingatlant a Ma-
gyar Posta Zrt.-nek, de nem kíván-
ták átvenni az üzemeltetést, ahogy 
valószínűleg az önkormányzatnak 
is drága lenne az üzemeltetés, mert 
a posta által felajánlott mintegy 3,5 
millió forintos éves költség csak egy 
alkalmazott éves költségét jelen-
tené, de az épületet is fenn kellene 
tartani.

Rengeteg plusz 
adminisztráció, régi 
technika – nem éri meg 
fenntartani

 Az üzemeltető vállalkozás cégve-
zetője és a postapartner szolgáltató 
hely vezetője, Molnár Zsuzsanna 
megerősítette azt az értesülésünket, 
hogy bezár a Kölcsey utca 90-92. 
szám alatt található Postapartner 
szolgáltató hely. Elmondta, bár 
nagyon szerette volna, ha tovább 
működhet a hely, de sem munka-
jogi, sem technológiai értelemben 
nem kifizetődő fenntartani a helyet, 
amelyet, élelmiszer üzletekkel (pél-
dául a postapartner szolgáltatóval 
közös helyiségben található üzlettel 
is) együtt, saját vállalkozásban tar-
tanak fenn.
Számításaik szerint mintegy másfél 
ember bérét lehetne kitermelni egy 
ilyen szolgáltató hely segítségével, 
és meg is volt az a szándékuk, hogy 
járulékos szolgáltatásként nyújtsa-
nak ilyen lehetőséget az ügyfelek-
nek.
Vállalkozásuk 2021 első negyedév-
ben átalakította tevékenységét, az 
élelmiszer üzleteket bérbe adták, 
mondta el Molnár Zsuzsanna. Ez, 
tette hozzá, még mindig nem von-
ta volna maga után a postapartner 
bezárását, mint ahogy az új bérlő 
is vállalta volna a tevékenységet, 
ám technológiailag nem kaptak se-
gítséget a Magyar Posta Zrt.-től és 
olyan munkafolyamataik, felada-
taik vannak ezáltal, amelyek más, 
hagyományos postahivatalban már 
nincsenek, és ez azt jelentette, hogy 
a nyitvatartási időn túl akár még 3 
óra hossza adminisztratív munkájuk 
volt. Erre példaként említette a csekk 
feladását, ami a postahivatalokban 
már szkennelve megy, míg náluk 
sorszámozva, és egy excel táblá-
zatba kézzel felvezetve, a csekkeket 

szalagon adják össze. Az a program, 
mondta, amihez egy Postapartner 
hozzáfér, nem engedi kéziszkenner 
alkalmazását.
Ezekre helyettesítő személyt is ne-
héz volt alkalmazni, ezt ő oldotta 
meg a munkavállaló szabadságolása 
vagy éppen betegsége idején. Rá-
adásul az utóbbi időkben, aki pos-
tai szolgáltatási tanulmányokkal, 
ismeretekkel rendelkezik, az ezt az 
elavult technikát már nem ismeri, 
nem alkalmazza, aki régen ismerte, 
az pedig kijött a gyakorlatból, fűzte 
hozzá Molnár Zsuzsanna.

Az önkormányzat sem 
tudja vállalni

 Megkeresésünkre a Magyar Pos-
ta Zrt. is elárulta, hogy a Kölcsey 
utca 90-92. szám alatti szolgáltató 
helyet üzemeltető postapartner 
felmondta a Magyar Postával az 
együttműködést. Mivel társaságuk 
nem rendelkezik a közelben a szük-
séges ingatlannal, így felvették az 
Önkormányzattal a kapcsolatot a 
megoldási lehetőségek érdekében. 
Az egyeztetések folyamatban van-
nak.
Hangsúlyozták, hogy a jelenle-
gi jogszabályok szerint a vállalat 
minden 1000 fő feletti lélekszám-
mal rendelkező településen köteles 
állandó postát működtetni. A Tár-
saság nem csupán megfelel ennek 
a jogszabálynak, hanem jóval azt 
meghaladóan működtet postákat 
országszerte. Előfordulhat azonban, 
jegyezték meg, hogy egyes ese-
tekben előfordulhat, hogy a Posta 
szándéka ellenére változtatni kell 
egy posta elérhetőségén vagy műkö-
désén, ilyen esetben mindig időben 
értesíti az érintett önkormányzatot 
és egyeztet a megoldási lehetősé-
gekről, figyelembe véve a lakossági 
igényeket is. Megoldás lehet például 
az, ha az önkormányzat vagy más 
vállalkozás lesz a Posta partnere 
és elvállalja a postai felvételi tevé-
kenységet (praktikusan egy posta 
munkáját).
Tatár Zoltán jegyző viszont azt 
mondta a Vásárhelyi Médiacent-
rumnak, hogy bár valóban megke-
reste őket a Magyar Posta Zrt., de 
az önkormányzat sem tudja vállalni 
a szolgáltatást. A posta mintegy évi 
3 és fél millió forintos költséggel 
számol, az egy munkavállaló éves 

bére körülbelül, és akkor még ebben 
nincsenek benne az épülettel kap-
csolatos, például bérleti, felújítási 
költségek, bútorok, egyéb, nem pos-
tai eszközök. Ezt az önkormányzat 
jelenleg nem tudja vállalni, mondta 
Tatár, még akkor sem, ha a Posta 
biztosítana speciális postai eszkö-
zöket.
A postapartner szolgáltatásait 
legtöbben a csekkek fizetési határ-
idejekor használják, tudtuk meg. 
A Magyar Posta Zrt. is azt írta az 
önkormányzatnak levelében, hogy 
a hódmezővásárhelyi postapartner 
forgalma alacsony, csak felvételt lát 
el, házhoz kézbesítést nem végez. 
2020-ban naponta átlagosan 133 db 
csekk, 15 db könyvelt levél és 3 db 
csomagküldemény felvételére került 
sor.

Lehetne még megoldás?

 Jelenleg biztosnak tűnik a posta-
partner október végi megszűnése. A 
környékbeliek is szomorúan vették 
tudomásul, hogy nem lesz tovább 
postai szolgáltatás Újvárosban. Egy 
helyi lakos, Herczeg Istvánné azt 
emelte ki, hogy ő, mint idős ember 
szeretett ide járni, de sajnos egyre 
több minden zár be a városrészben. 
Ottjártunkkor is még hárman vet-
ték igénybe a posta szolgáltatásait, 
amely szolgáltatásokhoz néhány 
szerencsejáték is hozzátartozott.
A Posta jelezte, amennyiben az ön-
kormányzat nem tudja átvenni a 
fenntartást, akkor beszerzési eljá-
rást kezdeményeznek. Tatár Zoltán 
azt is elmondta, hogy az önkor-
mányzat felajánlja segítségét abban, 
hogy helyi vállalkozókat keressen, 
akik vállalnák a postapartner to-
vábbi fenntartását. Ennek felkuta-
tása időigényes, ebben az esetben a 
következő postapartner szolgáltató 
megnyitása 2022 januárjára esne.
Molnár Zsuzsanna azt is elárulta, 
hogy egy, a bolt mellett lévő má-
sik, 25 négyzetméteres ingatlant 
felajánlottak a postának a további 
üzemeltetéshez, de ők nem éltek a 
lehetőséggel. Mint mondta, szerette 
ezt csinálni, sajnálja az ügyfeleket, 
akiknek így 2 kilométerre légvonal-
ban lesz a legközelebbi postahivatal 
a Tescoban valamint a Klauzál ut-
cán, de a további fenntartás valóban 
nem volt rentábilis. 

A MAGYAR POSTA SZERINT KICSI VOLT AZ ÁTLAGOS NAPI FORGALOM 

BMX • Nem szeretnének a lakóházak közé 
pályát az ott lakók

Tárgyalnak 
a felek

BOROS TAMÁS

 Az Alföldi Kerekesek 
Egyesületének tervei szerint 
a Hódtó utca mellé építenék 
fel új, 15 millió forintos tá-
mogatásból nyert BMX pá-
lyájukat. A tervezet ellen az 
utca lakói tiltakoznak, első-
sorban az építkezéssel járó 
zajoktól, a zöldövezetek sé-
rülésétől, a megnövekedett 
forgalomtól tartanak, és 
attól, hogy ennek hatására 
csökken ingatlanjaik értéke. 
A tiltakozók hangsúlyozzák, 
nem a sporttal van bajuk, 
de ha nem vonják be őket a 
beruházás körüli tervekbe, 
akkor aláírás gyűjtésbe kez-
denek. Az Egyesület min-
denképpen megállapodásra 
törekszik, azt mondják, az 
élővilág és a zöldfelület sem 
sérülne.
 Martonosi János, aki a lakók ér-
dekeit képviseli, fogalmazott úgy 
szomorúan, hogy a BMX pálya be-
ruházásról, amely a házuk mögött 
valósulna meg, csak a televízióból 
értesültek. Korábban mi is megírtuk, 
hogy máshová szánnák a BMX Cross 
pályát a vásárhelyi bringások.
Martonosi ráadásul kiemelte, a la-
kóknak már többször gondjuk volt 
azzal, amikor a fiatalok igénybe vet-
ték a renoválás előtt álló helyszínt. 
Hozzátette, ez 3 társasházat, 180 
lakást érintő probléma. Ráadásul a 
zöld terület, amit be akarnak épí-
teni, már élettérré alakult az ottani 
madaraknak.
Meglátásuk szerint a terület nem 
alkalmas sportpálya kialakítására 
és félnek attól is, hogy ingatlanjaik 
hosszú távon veszítenek értékükből. 
Bíznak benne, hogy a későbbiekben 
a projektbe bevonják a helyi lakoso-
kat is, amennyiben nem, akkor alá-

írásgyűjtést fognak kezdeményezni.
Közben Szűcs Péter, az Alföldi Ke-
rekesek Egyesületének Cross sza-
kágának képviselője, az egyesület 
alelnöke a Hódpressnek elmondta, 
már leültek tárgyalni a Martonosi 
János által képviselt lakóközösség-
gel, mindenképpen megállapodásra 
szeretnének jutni velük.
Kálváriájuk, mondta Szűcs, már 6-7 
éve tart, amikor a stadionból ki kel-
lett költözniük. Az akkori városve-
zetés ígéretet tett a probléma orvo-
solására, de ebből semmi nem lett. 
A Nap utcai pályát a mostani vezetés 
segítségével sikerült megkapniuk, 
de ezt szerencsére kezdik kinőni.
Azt is nyilatkozta Szűcs Péter, hogy 
a természeti értékeket a további-
akban is szeretnék megtartani, az 
ottani élővilágnak baja nem esne, 
tehát a pálya környéke továbbra is 
zöld felület maradna, a nyomvonala 
mentén lenne a pálya pusztán szórt 
kavicsos, homokos felületűre átala-
kítva, betonozásra nem kerülne sor.
A közeljövőben mindenképpen 
szorgalmazzák, hogy a lakosságot 
meghívják egy bemutatóra, edzésre, 
mert sokan nem tudják, hogy miről 
is szól a sportágnak ez a része, a 
Cross szakosztály, szeretnék velük 
ezt megismertetni. Lapzártánk pil-
lanatában a tárgyalások még tarta-
nak.
Márki-Zay Péter polgármester a 
Vásárhelyi Médiacentrumnak azt 
mondta, az önkormányzat fel-
ajánlotta a lakosságnak a terület 
parkosítását, most az Egyesületnek 
kell meggyőznie a az embereket. 
Amennyiben nagy a lakók ellenál-
lása, akkor szükséges lesz másik 
pálya keresése, amelyhez az önkor-
mányzat minden segítséget megad. 
Sőt, Dr. Kis Andrea alpolgármester 
megnézi, hogy a pályát külterületen 
is ki lehet-e alakítani, amennyiben 
ez válik szükségessé. 

A TERV MEGVAN, A HELYSZÍN MÉG NEM BIZTOS

VAJON HOL HÓDOLHATNAK SZENVEDÉLYÜKNEK A BMX-ESEK?
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SZIKÁNCS • Tetőfelújítás, közösségi 
rendezvények a feladatok között

Hiányolják 
az orvosi ellátást
BOROS TAMÁS

 Felújítják az Ács utcai is-
kolaépület tetőszerkezetét 
Szikáncson. A város köz-
gyűlése az év elején döntött 
arról, hogy a Szikáncsi Ré-
szönkormányzat részére 1 
millió forintos keretet biz-
tosít, ezt végül a beázások 
megszüntetésére szeretnék 
fordítani, mert a korábbi 
cserépigazítások nem jelen-
tenek végleges megoldást a 
problémára. 
 A szeptember 15-i közmeghall-
gatáson a lakosok által felmerült 
kérdések között szerepelt a közös-
ségi rendezvények hiánya, ugyanis 
nyár eleje óta nem volt a településré-
szen összejövetel. A helyieknek már 
nem kell sokáig várnia a következő 
eseményre, ugyanis szeptember 
25-én a focipályán lesz lehetősége 
találkoznia a szikáncsiaknak.
A volt iskola épületének tetőfelújítá-
sára és vízmelegítőre fogja fordítani 
a Szikáncsi Részönkormányzat a 
város közgyűlése által biztosított 1 
millió Ft-ot – erről döntöttek szep-
tember 15-én közmeghallgatással 
egybekötött ülésen. A tető több 
helyen beázik, amihez kevés volt 
az, hogy nyáron a cserepeket több 
helyen megigazították. Ám ez az 1 
millió forint nem elég arra, hogy az 
egész tető átalakításra kerüljön és a 
cserepek alatt található cseréplécek 
kicserélésre kerüljenek. Az a cél, 
hogy ebből az 1 millió Ft-ból azokon 
a helyeken, ahol a konkrét beázások 

megtörténnek, ott ki legyen cserélve 
a lécezés és ehhez természetesen 
egy vállalkozónak fel kell mérnie 
az állapotát a tetőnek, mondta a 
Vásárhelyi TV-nek Benkő Zsolt, a 
részönkormányzat vezetője. A beá-
zással azt tudnák megakadályozni, 
hogy esetleg beszakadjon a tető. 
Emellett egy vízmelegítőt is besze-
reznek, gondolván arra, hogy ezekre 
szükség lehet majd a rendezvények 
során.
Az eseményen megjelentek szikán-
csi lakosok, akik több felvetéssel 
érkeztek. Panaszkodtak az orvosi 
ellátás és a közösségi rendezvé-
nyekhiányára is. Az utóbbival kap-
csolatban Benkő Zsolt elmondta, 
hogy szeptember 25-én terveznek 
a helyi focipályán egy nagyobb kö-
zösségi rendezvényt tartani. Illetve 
arra is, hogy noha költöznek ki fia-
talok Szikáncsra, az óvodát még sem 
nyitják ki.
Az orvosi ellátással kapcsolatban 
Benkő megjegyezte, hogy azt sze-
retnék, hogy álljon vissza az a rend, 
hogy hetente egyszer egy orvos,  egy 
mobil gyógyszertár kijönne Szi-
káncsra. Az ezzel kapcsolatos lépé-
seket már megtette a háziorvosnál, 
azon lesznek, hogy ezt a kérdést a 
következő időszakban lezárják an-
nak érdekében, hogy megoldódjon 
az ügy.
A belvízvédelem viszont már elkez-
dődött, a Petőfi utca páratlan olda-
lán eddig 6 árokszakaszra kerültek 
betonelemek. A cél az, hogy az egész 
útszakaszon megszüntessék az 
érintett lakóházak veszélyeztetett-
ségét. 

FALUSI LAKODALOM • Korabeli ruhákban és módon ünnepeltek

100 évet utaztak vissza  
a történelemben
VASS RAMÓNA

 Hamisítatlan falusi la-
kodalomba csöppenhettek 
szeptember 18-án azok az 
érdeklődők, akik elláto-
gattak a Tájházba. A két vi-
lágháború közötti időszak 
lánykérését és a hozzá kap-
csolódó népi szokásokat, a 
táncos mulatsággal együtt 
a Kankalin Néptáncegyüttes 
elevenítette fel. A köréjük 
sereglett násznép az ilyen-
kor  szokásos menüt is meg-
kóstolhatta a sátorban. Az 
ingyenes programot az ön-
kormányzat pályázati for-
rásból finanszírozta.
 A lányos háznál történő kiké-
résnek is szemtanúi lehettek az 
érdeklődők a Tájházban, ahol a 
tradicionális falusi lakodalom éledt 
újjá a Kankalin Néptáncegyüttes 
jóvoltából, ráadásul a menyasszony 
és a vőlegény is a tánccsoport tagjai 
voltak. 
Az arát megszemélyesítő Budincse-
vich Eszter krasznai menyasszonyi 

ruhát viselt. A fő motívum a fehér 
szín volt, az ártatlanság jelképe. A 
párta is ezt szimbolizálta, a házas-
ság után került a kendő az asszonyok 
fejére, mondta.
Szalai Gergő a kalapot és annak 
díszét emelte ki a viseletéből, de 
megjegyezte, hogy azért mindig is 
többen nézték a menyasszonyt. 
A vőfély szerepe 100 éve még meg-
kerülhetetlen volt. Kreininger Attila 
szerint azonban mára ez megválto-
zott, és nagyon sokszor helyüket a 
ceremóniamester veszi át. A nász-

nép a régi szokások megismerése 
mellett az ilyenkor szokásos menüt 
is elfogyaszthatta, az erre az alka-
lomra felállított sátorban. Vacsorára 
250 adag készült, hogy senki ne ma-
radjon éhen. 
Hagyományos csontos tyúkhúsle-
ves, marhapörkölt , valamint hur-
ka-kolbász sülve várta az érdeklő-
dőket. Ez adta ki a régi lakodalmak 
menüsorát.
A rendezvény ingyenes volt, azt az 
önkormányzat pályázatból valósí-
totta meg. 

JÓ HANGULAT VOLT A HAGYOMÁNYŐRZŐ LAKODALOMBAN 

A VOLT ISKOLA TETŐJÉNEK FELÚJÍTÁSA AZ EGYIK LEGFONTOSABB FELADAT

 J E L E N T K E Z N I  L E H E T :  

M a g a s  j u t a l é k !

INFO@VASARHELYITV.HU

 
A Hódpress.hu, a Vásárhelyi Televízió

és a Vásárhelyi Valóság 
kiadója,

 
a Vásárhelyi Médiacentrum

Nonprofit Kft.

médiaértékesítőt
keres!

Vállalkozói igazolvány szükséges,
médiaértékesítői tapasztalat

előnyt jelent. 
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Kultúra

FOTÓKIÁLLÍTÁS • Izgalmas alföldi tájak, érdekes emberek a BFMK-
ban

Kukutyin - Tandari 
Anita lencséjén 
keresztül

BOROS TAMÁS

 Kukutyin címmel látha-
tó Tandari Anita 42 képből 
álló fotókiállítása szeptem-
ber 24. és október 8. között 
a Bessenyei Ferenc Műve-
lődési Központban, a Nem-
zeti Kulturális Alap támo-
gatásával. Anita 2016 óta 
fotózik, elsősorban ember-, 
és portréfotókat készít, és 
tagja a hódmezővásárhelyi 
Lucien Hervé Kamera Klub-
nak. Elmondása szerint ku-
kutyini útjai során is inkább 
az embereket szerette volna 
megismerni és lefotózni, de 
emellett megérintette őt a 
táj szépsége is. Meglátása 
szerint nem kell messzire 
mennünk ahhoz, hogy érde-
kes tájakat láthassunk. Ter-
vei között szerepel az, hogy 
a megyében más környéket 
is bejár, mert véleménye 
szerint az Alföld igazán iz-
galmas hely. Hódmezővá-
sárhely mellett Batida kör-
nyéke is érdekelte őt mindig 
is.
 Miért kezdted el ezeket a képeket 
készíteni?
 Nagyon sokat szoktam barátok-
kal kerékpározni. Amikor beütött a 
covid, akkor tulajdonképpen ez volt 
az egyetlen kimozdulási lehetőség. 
A zabhegyezős mondás okán sokan 
hallottak Kukutyinról, de azt talán 
kevesebben tudták, hogy ez egy léte-
ző terület, Klárafalva, Ferencszállás, 
Kübekháza és Deszk négyszögében. 
Mi a deszki temető után kanyarod-
tunk le a Klárafalvát Kübekházával 

összekötő útra, és ott fogott meg az 
egész táj hangulata.
Annak idején a Gerliczy családnak 
voltak itt a birtokai, ha jól tudom a 
mai tüdőszanatórium volt Deszken a 
központi kastélyuk. Összességében 
az emberek mellett megfogott maga 
a természetes környezet, például a 
Maros szabályozása után visszama-
radt egykori meder képe is.
 Éppen ehhez a szabályozás előtti 
időhöz kapcsolódik az általad is emlí-
tett ismert mondás, a megyek kukuty-
inba zabot hegyezni.
 Gyakorlatilag a hiábavaló munka 
jelképe lett ezáltal Kukutyin, pedig 
valóban, amikor a régi Maros kiön-
tött a medréből, akkor az emberek 
mentették a termést, tehát igen 
hasznos munkát végeztek.
 Magad is említetted, hogy nagyon 
kíváncsi voltál az emberekre is. Úgy 
is szoktad magad definiálni, hogy 
portréfotós vagy. Ebből a szempontból 
mire és kikre voltál leginkább kíváncsi?
 Valóban, nagyon érdekelnek az 
emberek. Éppen ezért bementünk a 
településekre, a központi utcákra, 
beültünk a kocsmákba. Volt a kocs-
mák között például olyan, ami egy 
tetőtérbe volt építve, mondanom 
sem kell, nagyon egyedi volt. Sike-
rült megismerkednünk Klárafalván 
egy kályharakó mesterrel, róla is 
készült egy képsorozat.
Ferencszálláson megismerkedtem 
az út mellett lévő hagymaárusokkal. 
Megtudtam hogy nekik is egyre ne-
hezebb a munka, nem könnyű lépést 
tartani a nagy szupermarketekkel.
Összességében nagyon kedves em-
berek élnek ezen a vidéken is.
 Van olyan település ezek között, 
amelyik kifejezetten büszke ezekre a 
kukutyini hagyományaira?

 Ferencszállás. Ott található is egy 
ilyen tábla, hogy üdvözöljük Kuku-
tyinban, és van egy ilyen csónakos 
szobor is, amely ugye a termés men-
téséről emlékezik meg. Külön öröm 
volt számomra, hogy polgármes-
terük eljött és beszédet mondott a 
kiállításom szegedi megnyitóján.
 Témájában miből láthat többet az, 
aki megtekinti a kiállítást? Táj-, vagy 
portréfotókból?
 Én egyébként ezt a munkát egy 
fajta fotóesszének tekintem, tehát 
mindkettőből. Azt lehet látni, hogy 
engem megfogtak az emberek és a 
táj egyaránt. Sokan azt hiszik hogy 
az Alföld csak síkság, hogy esetleg 
egyhangú, unalmas. Ez egyáltalán 
nem igaz. Például nagyon gazdag 
az élővilág, ami a képeimről is visz-
szaköszön. Legtöbbször őzekkel, 
nyulakkal és ragadozó madarakkal 
találkoztunk.
 Mennyi idő alatt készültek el ezek a 
fotók?
 Körülbelül egy év alatt. Ez azt je-
lenti, hogy valóban többször jártunk 
Kukutyinban, télen kocsival. Sajnos 
igazi havas fotókat nem tudtunk ké-
szíteni, hiszen tavaly alig havazott, 
belvizes képet viszont annál inkább. 
Ehhez a tájhoz ez a jelenség is hoz-
zátartozik. 
Noha most a táj nem Hódmezővá-
sárhelyhez kapcsolódik, a kiállítás-
nak mégis sok köze van a városhoz. 
A projekt, a kiállítás megszervezésé-
ben ugyanis nagy segítségemre volt 
Hajdú Ervin Ottó. A későbbiekben 
szeretnék hasonló megyei tájakat 
bejárni. Hódmezővásárhely közelé-
ben Batida és Nagymaros vidéke az, 
amit, persze ki tudja mit hoz a jövő, 
de szívesen lencsevégre kapnék. 

FOTÓ: TANDARI ANITA

NÉPRAJZ • Tárkány Szűcs Ernőre 
emlékeznek

Utca fogja 
viselni a nevét
VASS RAMÓNA

 Tárkány Szűcs Ernő a ma-
gyar jogi néprajz nemzet-
közi hírű kutatójaként vált 
ismerté, aki 100 évvel ez-
előtt Hódmezővásárhelyen 
született. Ennek apropóján 
a nevét viselő kutatócsoport, 
a Vásárhelyi Testamentum 
Alapítvány, a Tornyai János 
Múzeum és Közművelődési 
Központ és a helyi Levéltár 
100 plusz 10 címmel nagy-
szabású szakmai konfe-
renciát rendez szeptember 
30-án és október 1-jén. A 
külföldi vendégeket is vonzó 
programsorozatnak a Vá-
rosháza díszterme ad majd 
otthont.
 Három évtizede őrzi a helyi Le-
véltár Tárkány Szűcs Ernő iratokból 
és fényképekből álló hagyatékát, 
valamint több mint 1000 kötetes 
könyvtárát. A gyűjtemény egyedül-
állónak számít a maga nemében, 
ahogyan szerzője is. Életművét tu-
dományos hungarikumnak tartják, 
amely előtt a szakma Hódmezővá-
sárhelyen tiszteleghet.
Dr. Miklós Péter, a Tornyai János 
Múzeum tanácsadója a Vásárhelyi 
TV-nek elmondta, a néprajztu-
domány, a történettudomány, az 
összehasonlító jogtudomány határ-
mezsgyéjén mozgó népi jogi életet 
vizsgáló kutatásoknak egy nagyon 
fontos műhelyének a találkozójának 
adnak otthont. Ennek apropóját a 
Vásárhely egy nagyon kiemelkedő 
polgárának, Tárkány Szűcs Ernő 
születésének a centenáriuma adja. 
A szeptember 30. és október 1. zajló 
konferencia továbbá a Tárkány Szűcs 
Ernő nevét viselő kutatócsoport egy 
évtizedes tevékenységét is elismeri, 

ezért kapta a programsorozat a 100 
plusz 10 címet.
Prof.dr. Nagy Janka Teodóra főszer-
vező elmondta, a kutatócsoportunk 
jubileumi kiadványa rendkívül gaz-
dag lesz, amelynek bemutatójára a 
konferencia programjának kereté-
ben kerül sor. A professzor asszony 
eközben az elmúlt 10 évnek, a jubile-
umot megalapozó kiadványát pedig 
már a kezében tartotta.
A tudományos tanácskozás szer-
vesében a Vásárhelyi Testamentum 
Alapítvány is részt vesz, amely 1993 
novemberében éppen a városháza 
dísztermében alakult meg, Tárkány 
Szűcs Ernő fiának, Attilának az el-
nökletével.
Az alapítvány célja, mondta Tárkány 
Szűcs Attila, hogy Tárkány Szűcs 
Ernő tudományos hagyatékát gon-
dozza, stimulálja a népi jogszoká-
sok kutatását, a tanulmányírást, az 
előadások tartását és azt, hogy ez a 
tudományág minél inkább váljon 
ismertté széles közönség részére és 
váljon közös értékké nemcsak a ku-
tatások, jelen esetben a jogalkotók 
munkáján keresztül is. 
Tárkány Szűcs Ernő azzal teremtett 
új dimenziót a tudományban, hogy 
a jogot, a néprajzot és a szociológi-
át ötvözni tudta egymással. Dr. Kis 
Andrea alpolgármester azt emelte 
ki, hogy a cél az, hogy fiatalokat is 
bevonják ebbe a munkába, amiben 
az önkormányzat is szívesen partner 
lesz. Fontos hogy találjanak olyano-
kat, akik továbbviszik Tárkány Szűcs 
Ernő emlékét és munkásságát. 
Tárkány Szűcs Ernőről díjat is elne-
veznek, amelyet a szervezők először 
a vásárhelyi konferencián osztanak 
majd ki.
A szeptember 21-i közgyűlés döntött 
arról, hogy a Hódi Pál utcán, a Szi-
riusz térként ismert terület viselje 
Tárkány Szűcs Ernő nevét. 

TÁRKÁNY SZŰCS ERNŐRE EMLÉKEZNEK
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PARALIMPIA • A polgármester is 
köszöntötte a kiváló teljesítménnyel 
előrukkolt úszókat

Vásárhelyen 
készültek a 
világversenyekre
BOTTYÁN RÓBERT

 Nemcsak olimpiai helye-
zettek, hanem paralimpiai 
érmesek is készültek Hód-
mezővásárhelyen. Illés Fan-
ni, Konkoly Zsófia és Pap 
Bianka a Gyarmati Dezső 
Sportuszodát választotta 
helyszínül.
 Dr. Márki-Zay Péter polgármes-
ter egy levéllel és egy kis ajándékcso-

maggal gratulált nekik és edzőiknek 
a paralimpián elért eredményekhez.
Illés Fanni 100 méteres mellúszás-
ban nyert aranyat, Konkoly Zsófia 
200 méteres vegyesúszásban 
ezüstöt, Pap Bianka 100 méteres 
hátúszásban aranyat, 400 gyorson 
ezüstöt szerzett.
A tokiói Paralimpiai Játékok előtt 7 
versenyző és 3 edző edzőtáborozott 
Hódmezővásárhelyen augusztus 
7-ig. 

FOTÓ: MARJAI JÁNOS

KOSÁRLABDA • Vasárnap pattogtathatnak, akár családok is

Ismét streetball 
Vásárhelyen
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A CB Basket A to Z elne-
vezésű, az Interreg–IPA 
Magyarország–Szerbia Ha-
táron Átnyúló Együttműkö-
dési Programban, az Európai 
Unió társfinanszírozásá-
val megvalósuló projektnek 
köszönhetően rendeznek 
Streetball napot ismét 2021. 
szeptember 26-án vasár-
nap Hódmezővásárhelyen, 
a Hódtói Sportcentrumban. 
Legutóbb augusztusban 
rendeztek hasonló megmé-
rettetést, akkor 150-en vet-
tek részt a viadalon.
 Az eseményre a két kedvezmé-
nyezett sportszervezet, a Hódmező-
vásárhelyi Kosársuli és a szabadkai 
Spartak Ifjúsági Kosárlabda Klub 
minden versenyezni vágyó kosarast 
várnak Vásárhelyről és térségéből. 
A streetballt rossz idő esetén is 
megtartják, az esőhelyszín a Hódtói 
Sportcsarnok lesz.
A reggel 9 órakor kezdődő nevezés 
után fél 10-től pattog majd a labda 
a versenyeken. A megmérettetésre 

5 korosztályban – 2008 és utána 
született fiúk és lányok, 2005-2007 
fiúk, 2004 és előtte született férfiak, 
Hölgyek (2007 és előtte született) és 
Családi (minimum két generáció) – , 
várják a jelentkezőket. Ők teljesen 
ingyenesen mérhetik össze tudásu-
kat ellenfeleikkel.
A rendezvényen játékvezetés mellett 
zajlanak a mérkőzések a 3+1 főből 

FOTÓ: VÁSÁRHELYI KOSÁRSULI

VÍZILABDA • Mindent kiadtak magukból, de 
símán kiestek a Magyar Kupából

Búcsúzott  
a HVSC

BOROS TAMÁS

 Bár tisztességesen küz-
döttek, de Hódmezővásár-
helyen 16-2-re, míg Szege-
den 15-4-re nyert a Szegedi 
Vízilabda Egylet a HVSC el-
len a BENU Magyar Kupa 
nyolcaddöntőjében.
 A két mérkőzésen kijött a baj-
noki rajt előtt álló csapatok közötti 
osztálykülönbség, amely már a két 
mérkőzés első negyedétől kezd-
ve nyilvánvaló volt. Az odavágót a 
Gyarmati Dezső Sportuszodában 

játszották a csapatok, és 16-2-re 
nyerte meg a Barna Tamás és Juhász 
Zsolt által vezetett szegedi együttes. 
A visszavágó összességében kedve-
zőbben alakult a Hódmezővásárhely 
számára, 15-4 lett az végeredmény, 
így a Szeged jutott tovább. 
Szabó Tamás vezetőedző a párharcot 
követően azt emelte ki, hogy a fiúk 
mindent beleadtak a két meccsen. 
Ezúttal igyekezetük ennyire volt 
elég, ám a hozzáállás biztató a baj-
nokság előtt. A két mérkőzés jól 
szolgálta a nem olyan rég összeállt 
HVSC felkészülését a jövő héten in-
duló bajnokságra.  

BEIGAZOLÓDOTT AZ OSZTÁLYKÜLÖNBSÉG (FOTÓ: SZEGEDI VÍZILABDA EGYLET FACEBOOK)

álló csapatok között. A sportolókat 
vendégül is látják: a nevezőknek 
pizzaszelet és üdítő segít majd fel-
töltődni az összecsapások között. 
A streetball hangulatát a viadalok 
mellett az egész nap szóló zene fo-
kozza, egészen az eredményhirde-
tésekig, ahol az első helyezett csa-
patokat sportserleggel és oklevéllel 
ismerik el. 

HFC • Újra Vásárhelyen lesz a hazai pálya

Négyszer 50 széket 
fedtek le

BOROS TAMÁS

 Újra hazai környezetben, 
Hódmezővásárhelyen ját-
szotta, lapzártánk után kez-
dődött, szeptember 22-i Ba-
lassagyarmat elleni bajnoki 
mérkőzését a Hódmezővá-
sárhelyi FC labdarúgó csa-
pata. Erre szeptember 20-án 
kapták meg az engedélyt.
 A HFC stadionja körüli helyzet-
ről mi is többször írtunk. A Magyar 

Labdarúgó Szövetség a most kez-
dődő NB III-as idény elején nem 
engedte tovább a HFC-nek, hogy 
Hódmezővásárhelyen játssza hazai 
mérkőzéseit, át kellett Mórahalomra 
költözniük, de Makón is játszottak.
A csapat ráadásul olyan érdekesen 
szerepel, hogy idegenbeli meccsein 
rendre győzelmet arat, míg papíron 
hazai összecsapásait elveszíti, így 
jelenleg 4 győzelemmel és 3 vere-
séggel áll az NB III. Közép csoport-
jában.
200, egész pontosan négyszer 50 

nézőtéri szék befedésére alkalmas 
mobillelátókat építettek a stadion-
ban. A munkálatok értéke 5.9 millió 
forint plusz áfa, amit egy tótkomlósi 
vállalkozó végzett el.  A munkála-
tokra szeptember 20-án adták meg 
a szükséges engedélyeket. Horváth 
Zoltán elnök elmondta, hogy egy 
tervezett, ámbár nem kis értékű be-
ruházásról van szó Örömteli így is, 
hogy csak 3 “hazai” meccset kellett 
más pályán játszaniuk, a szezon 
nagy részén már visszaköltözhet-
nek. 

FEDETT LELÁTÓRÉSZ - VISSZAKÖLTÖZIK A CSAPAT VÁSÁRHELYRE (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)
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TESTVÉRSZÖVETSÉG • Vásárhelyi katonák lettek a Dél-Alföld legerősebbjei

Gáleg-testvérek sikerei
BOTTYÁN RÓBERT

 A hódmezővásárhelyi 62. 
Lövészzászlóalj két katoná-
ja, Gáleg Norbert Krisztián 
őrvezető, és bátyja, Gáleg 
Ferenc őrmester közösen 
készült fel és indult el a VIII. 
Barbár Kupa páros erősem-
ber versenyen, ahol minden 
évben a Dél-Alföld legerő-
sebb párosát keresik. A kö-
zös edzések eredményeként 
augusztus végén meg is 
nyertek a mártélyi kemping-
ben megtartott versenyt, írja 
a honvedelem.hu.
 A viadalon nyolc páros vett 

részt és a csapatoknak öt különbö-
ző számban kellett bizonyítaniuk 
erőnlétüket. Az egyik a páros rönk-
nyomás volt, ahol a két méternél 
hosszabb és kétszáz kilós rönköt 
kellett közösen a fejük fölé emelni.
Szeptember elején pedig a kiskun-
félegyházi városi sportcsarnokban 
rendezték meg a Magyar Profesz-
szionális Erőemelő Liga Kupát, 
ahol Norbert egyedül vett részt és 
765 kilogramm összteljesítmény-
nyel (270 kilogramm guggolás, 215 
kilogramm fekvenyomás, 280 ki-
logramm felhúzás) kvalifikálta ma-
gát a szeptember végén, Miskolcon 
megrendezendő amatőr erőemelők 
világbajnokságára. A rendezvény 
részeként megtartott fekvenyomó HONVEDELEM.HU

versenyen első helyezést ért el, azaz 
magyar bajnok lett 215 kilógramm 
kinyomott súllyal.
Nem ez az első figyelemre méltó si-
ker a testvéreknél. Az ifjabbik Gáleg, 
Norbert Krisztián 2018-ban GPC Vi-
lágbajnokság Raw erőemelés junior 
kategóriájában lett erőemelő világ-
bajnok. Akkor a 110 kilogrammosok 
között 770 kilogrammos össztelje-
sítménnyel ért el világbajnoki első 
helyezést. 

KÉPZÉS • Kulcs a nyelvtanuláshoz: angolul, 
németül és franciául lehet tanulni

Emelt szintű 
érettségire készít

MINDAZON 11-12. OSZTÁLYOSOK SZÁMÁRA, AKIK INGYENESEN SZERETNÉNEK AZ EMELT 
SZINTŰ NYELVI ÉRETTSÉGIRE FELKÉSZÜLNI, A NÉMETH LÁSZLÓ VÁROSI KÖNYVTÁR 
LEHETŐSÉGET AD ERRE, OKTÓBERTŐL INDULÓ, A PIACI ÁRNÁL OLCSÓBB KÉPZÉSEI 

SEGÍTSÉGÉVEL. 


